
Vážení spoluobčané,

dovolte mi, jako každý rok, před vánočními svátky přiblížit dění
v obci v uplynulém roce.

Realizace akcí, ať už investičního či neinvestičního charakteru,
je  na  malých  obcích  ve  značné  míře  ovlivněna  přidělením
finanční podpory z dotačních programů. Proto jsem rád, že i přes
nepříznivou situaci na trhu, jsme všechnu přislíbenou podporu
získali a plány pro rok 2023 zrealizovali.

Nejnákladnější  akcí  byla  jarní  oprava  části  místní  komunikace  v úseku od firmy
Alfatech, kolem školy, směrem k pohostinství Na Baště až na křižovatku k loutkárně.
Děkuji  všem  občanům  žijícím  v  blízkosti  dotčeného  úseku  a  zemědělcům  za
trpělivost, firmě M-Silnice za skvělou spolupráci. 

Z Pardubického kraje byl přidělen příspěvek na pořízení nové komunální techniky
do obce- traktůrek značky Kioti s příslušenstvím. Na betonové ploše u hřbitova se
pro tuto techniku vybudovalo garážové stání, kdy se daný prostor zároveň vyčistil a
z části nově oplotil.

Dominantou  obce  a  zároveň  součástí  znaku  obce  je  kostel  sv.  Mikuláše.  V
posledních letech kostel nepůsobí hezkým dojmem. Proto jsme se rozhodli sehnat co
nejvíce finančních prostředků a začít  s  opravami. Z dotace ministerstva kultury a
Pardubického kraje odboru kultury, sportu a cestovního ruchu, včetně spoluúčasti
Fary Heřmanův Městec proběhla rekonstrukce střechy a výměna střešní krytiny.

Koncem léta byly vybudovány další prvky ve stolanském lomu – dokončení pochozí
stezky  mezi  informačními  tabulemi  ve  spodní  části  skály  a  dřevěný  přístřešek  s
posezením. Více než z poloviny byly tyto akce financovány Mikroregionem západně
od  Chrudimi  a  Mikroregionem  Chrudimsko.  S  usazováním  prvků  ve  skále  dle
projektu bychom rádi pokračovali.

Během roku došlo k další rekonstrukci veřejného osvětlení. K finální výměně zbývá
už jen několik málo lamp. Ve sportovním areálu byla opravena podesta u terasy a ve
dřeváku pro sportovní a obecní akce “zveleben“ výčep.

Pokud se nám poštěstí  získat  v  příštím roce dotace,  chtěli  bychom pokračovat  v
opravách kostela, tentokrát fasády. Dále zrevitalizovat prostranství kolem pamětního
kamene a stoleté lípy, dokončit opravy veřejného osvětlení, dát nový fasádní nátěr
bývalé prodejně potravin, na zahradě u ZŠ opravit povrch a u rybníka obnovit funkci
bývalého mokřadu včetně parkové úpravy. Po několika letech obec směnila pozemky
v lokalitě  za  hřištěm. Mohou tak začít  projektové práce pro výstavbu tělocvičny,
hasičárny a multifunkčního hřiště. První fáze je již v běhu.



V oblasti  společenského  a kulturního  žití  byl  rok  2023  bohatý!  Držíme  se  akcí
tradičních,  zapojujeme  ale  i  nápady  nové.  Děkuji  všem,  co  přispívají  k rozvoji
kulturního života v naší obci- členům zastupitelstva, dobrovolníkům, dětem ze ZŠ a
MŠ a také spolkům SK Stolany a SDH Stolany, kterým se skvěle dařilo. Jen tak dál!
Rád bych také poděkoval všem pracovníkům a dobrovolníkům za práci v obecních
lesích!

Všem spoluobčanům přeji, ať se jim ve Stolanech dobře žije!

Mějte poklidné svátky a v novém roce pevné zdraví!

Stolany, 22. 12. 2023

Zdeněk Hluchník

  starosta obce


